
                              Vysoká škola technická a ekonomická                  
                                  v Českých Budějovicích 

                                     Okružní 10, 370 01 České Budějovice 
 
 
 

Zápis z 10. zasedání  
Akademického senátu VŠTE ze dne 3. října 2008 

 
 
Přítomni:    
Ing. Petra Bednářová, Ph.D., RNDr. Vladimír Kostka,  Mgr. Věra Kurcová,  RNDr. Jana  Krejsová, 
Lenka Dvořáková, Eva Pšikalová, Vojtěch Stehel, Michal Štěrba 
 
Nepřítomni:   
Ing. Zdeněk Raab, Ing. Ludmila Opekarová, Ph.D., Mgr. Jitka Ryndová 
 
Hosté:   
prof. Ing. Jan Váchal, CSc. – prorektor pro výzkum, vývoj a tvůrčí činnost (statutární zástupce rektora) 
 
Zasedání Akademického senátu se zúčastnilo  8 členů. Akademický senát VŠTE byl usnášeníschopný. 
Zasedání Akademického senátu VŠTE řídila Ing. Petra Bednářová, Ph.D., zapsala Ing. Šárka Márová. 
 
Program: 
1. Aktualizace Dlouhodobého záměru pro rok 2009 
2. Výroční zpráva AS VŠTE za rok 2007 
3. Volba zástupce VŠTE do Rady VŠ pro období 2009/2011 
4. Zabezpečení povinné zdravotní prohlídky studentů z cizích zemí mimo Evropskou unii 
5. Návrh studijního programu „Ekologie a ochrana prostředí“ se studijním oborem „Ochrana a   
    využívání přírodních zdrojů“ 
6. Návrh rektora jmenovat prorektora pro rozvoj a investice. 
7. Různé 
 
 
ad. bod 1) Schválení Aktualizace Dlouhodobého záměru pro rok 2009 
 
Návrh předkládá:  
Ing. Bc. Miroslav Krejča, CSc. – rektor  
Návrh předložil prof. Váchal – prorektor, který se jednání zúčastnil jako zástupce rektora 
 
Návrh usnesení: 
Schválení Aktualizace Dlouhodobého záměru pro rok 2009. 
 
Diskuse: 
Eva Pšikalová - odst. 2.1.1. , 3 řádek -  „v roce 2008 se bude podávat, bude podána“ – jiná formulace. 
 
Petra Bednářová – vznesení dotazu k odst. 2.3.2. – „Jaké náležitosti provází proces akreditace 
Technologického parku VŠTE?“  
 
Jan Váchal – akreditace Technologického parku VŠTE je v souladu s požadavky a náležitostmi 
společnosti vědeckotechnických parků. Proč akreditace? V minulých obdobích vznikaly 
vědeckotechnologické parky, které plnily, ale i ty, které z různých důvodů neplnily svou funkci. SVTP 
akredituje jednotlivé Vědeckotechnické parky s cílem sledování jejich hlavních funkcí a zkvalitňování 
jejich služeb. Jde o „certifikát kvality“ Technologického parku. Akreditace a členství ve společnosti 
vědeckotechnických parků představuje garanci kvality služeb poskytovaných TP, možnost přístupu 



k nejnovějším informacím v oblasti rozvoje funkcí a činností v oblasti technologií, možnosti tuzemské 
a zahraniční spolupráce, atd. Z tohoto důvodu předložíme žádost o akreditaci – současná a budoucí 
výhoda = prezentace VŠTE v tuzemských a v zahraničních institucích především v oblasti výzkumu 
a vývoje. Do kdy akreditace? Vše záleží na splnění podmínek pro akreditaci – plán je v listopadu 
zpracovat podklady, nechat oponovat a v nejbližším termínu podat žádost o akreditaci (vize pro rok 
2009). Zásadní vliv bude mít odstranění ostří a možných střetů mezi zájmy TP VŠTE a dalších VTP 
v Jihočeském kraji – sladění činností konkurenčních technologických parků. Cílem VŠTE je vytvořit 
TP, který si nebude s ostatními TP konkurovat, ale spolupracovat.  
 
Petra Bednářová – vznesení připomínky k činnosti IGA, stanovit pravidla a výše finančních odměn 
předem.  
 
Jan Váchal - Tato připomínka je oprávněná. Od příštího roku budou pravidla sladěna se způsobem, 
který je obvyklý pro průběh grantových agentur.  
 
Hlasování:  
PRO:   8 
PROTI:   0 
ZDRŽEL SE:  0 
 
Usnesení AS: 
AS VŠTE schvaluje Aktualizaci Dlouhodobého záměru pro rok 2009. 
 
 
ad. bod 2) Výroční zpráva AS za rok 2007 
 
Návrh předkládá:  
Ing. Petra Bednářová, Ph.D. – předsedkyně AS VŠTE 
 
Téma do diskuse: 
AS VŠTE v souladu s Volebním a jednacím řádem VŠTE je povinen zpracovat výroční zprávu o své 
činnosti. Ten byl ustaven v prosinci 2007. Otázka do diskuse: „Bude výroční zpráva zpracována již 
za tento rok“?  
 
Diskuse: 
Za rok 2008 zpracovat výroční zprávu detailně, za rok 2007 ve zkrácené verzi.  
Za rok 2007 zpracuje předsedkyně senátu, za rok 2008 – studentská komora a komora akademických 
pracovníků zpracuje odděleně, koriguje předseda AS VŠTE. Osoby pověřené zpracováním                             
– místopředsedové - Eva Pšikalová a Zdeněk Raab, finální korekce – předsedkyně Petra Bednářová.  
 
Hlasování k navrženým závěrům z diskuse:  
PRO:   8 
PROTI:   0  
ZDRŽEL SE:  0 
 
Usnesení AS: 
Za rok 2007 bude výroční zpráva zpracována ve zkrácené verzi.  
 
ad. bod 3) Volba zástupce VŠTE do Rady VŠ pro období 2009/2011. 
 
Návrh předkládá:  
Komora akademických pracovníků 
 
 



Návrh: 
Zdeněk Raab – navrhuje osoby, které doposud v RVŠ zastupují VŠTE – tj. RNDr. Vladimír Kostku 
(předsednictvo RVŠ) a prof. Ing. Jana Váchala, CSc. (sněm RVŠ). 
 
Jana Krejsová – je potřeba pokračovat v navazování zkušeností. Informace a kontakty, které byly 
získány je vhodné udržovat a rozšiřovat. 
 
Hlasování (komora akademických pracovníků):  návrh Zdeňka Raaba 
PRO:   5 
PROTI:   0  
ZDRŽEL SE:  0 
 
Usnesení AS: 
Zástupci v RVŠ pro období 2009/2011 budou RNDr. Vladimír Kostka (předsednictvo) a prof. 
Ing. Jan Váchal, CSc. (sněm). 
 
Návrh předkládá:  
Studentská komora.  
 
Návrh: 
Studentská komora předloží návrh na zástupce do RVŠ a jeho náhradníka (schválený studentskou 
komorou) předsedkyni AS VŠTE do 17. 10. 2008.  
 
Usnesení AS: 
Studentská komora předloží návrh na zástupce do RVŠ a jeho náhradníka (schválený 
studentskou komorou) předsedkyni AS VŠTE do 17. 10. 2008. Zápis o projednání bude přílohou 
zápisu z následujícího zasedání AS VŠTE.  
 
 
 
ad. bod 4) Zabezpečení povinné zdravotní prohlídky studentů z cizích zemí mimo Evropskou 
unii 
 
Návrh předkládá:  
RNDr. Vladimír Kostka – ředitel Ústavu celoživotního vzdělávání 
 
Návrh: 
Legislativa České republiky tuto problematiku neobsahuje. Pokud budeme vyžadovat vstupní 
zdravotní prohlídku studentů ze zemí mimo EU, je potřeba ji zafinancovat . Tato situace je řešitelná 
uzavřením smlouvy s praktickým lékařem, který by pro tyto studenty zajišťoval vstupní prohlídku              
a má na to oprávnění. VŠTE by nenesla náklady na tyto prohlídky, studenti si vstupní prohlídku 
zaplatí ze svého pojištění.   
 
Usnesení AS: 
AS VŠTE vzal tento návrh na vědomí. 
 
 
ad. bod 5) Návrh studijního programu „Ekologie a ochrana prostředí“ se studijním oborem 
„Ochrana a  využívání přírodních zdrojů“  
 
Návrh předkládá:  
Ing. Bc. Miroslav Krejča, CSc. – rektor 
Návrh předložil prof. Váchal – prorektor, který se jednání zúčastnil jako zástupce rektora 
 



Návrh: 
Rektor předkládá AS VŠTE k vyjádření návrh doporučeného studijního plánu nového studijního 
programu „Ekologie a ochrana prostředí“ se studijním oborem „Ochrana a využívání přírodních 
zdrojů“. Koncepce byla schválena Akademickou radou VŠTE na jejím zasedání konaném dne 24. 9. 
2008.   
 
Usnesení AS: 
AS VŠTE se vyjádřil bez připomínek. 
 
ad. bod 6) Návrh rektora jmenovat prorektora pro rozvoj a investice. 
 
Návrh předkládá:  
Ing. Bc. Miroslav Krejča, CSc. – rektor 
Návrh předložil prof. Váchal – prorektor, který se jednání zúčastnil jako zástupce rektora 
 
Návrh: 
Rektor předkládá AS VŠTE k vyjádření návrh na jmenování prorektora pro rozvoj a investice – RNDr. 
Vladimír Kostka. V současné době nebude ještě RNDr. Kostka do funkce jmenován, aby 
nebyla ohrožena činnost senátu. Datum jmenování prorektora pro rozvoj a investice bude AS VŠTE  
sděleno v dostatečném předstihu.  
 
Hlasování:   
PRO:   7 
PROTI:   0  
ZDRŽEL SE:  1 
 
Usnesení AS: 
AS VŠTE se vyjádřil k návrhu kladn ě. 
 
ad. bod 7) Různé 
 
Jan Váchal – podání informace - dne 29. 8. 2008 vyhlásil rektor výběrové řízení na ředitele 
Technologického parku. Z výběrového řízení vzešel nový ředitel Technologického parku                    
RNDr. Vladimír Šebelík, jmenovaný s účinností od 1. 10. 2008.   
 
Studentská komora - Studentská komora přednesla připomínky k realizaci vzdělávací činnosti. 
Vzhledem k množství a nekonkrétnosti připomínek navrhla předsedkyně AS VŠTE studentské komoře 
zpracování těchto připomínek v písemné podobě a jejich předání rektorovi. Tyto připomínky budou 
zaslány rektorovi prostřednictvím Kanceláře rektora (Ing. Márové) do 10. 10. 2008. Na základě 
zaslání těchto připomínek bude domluven termín osobního jednání členů AS VŠTE (předseda + 
místopředsedové + členové studentské komory) s rektorem k projednání těchto připomínek. Termín 
schůzky bude upřesněn po předání písemných připomínek v termínu od 13. – 17. 10. 2008. Zápis 
z tohoto jednání bude přiložen k tomuto zápisu včetně předložených připomínek. 
 
Petra Bednářová – návrh na konání pravidelných zasedání AS VŠTE se stanovením konkrétního data.  
Návrh – každý první pátek v měsíci v 15.00 hod. na učebně D 008. Návrh byl AS VŠTE schválen. 
 
Termín příštího zasedání: 7. listopadu 2008    
  

Ověřil(a): Ing. Petra Bednářová, Ph.D. …………………… 
    

Eva Pšikalová   …………………… 
 

 
Zapsala: Ing. Šárka Márová   V Českých Budějovicích dne 5. listopadu 2008  


